

REPORT TO THE HOUSE

Tuesday, October 5, 1982

The Standing Committee on Finance, Trade, and Economic Affairs has the honour to present its

EIGHTEENTH REPORT

In accordance with its Order of Reference of Wednesday, August 4, 1982, your Committee has examined the Notices of Ways and Means Motions to amend the Income Tax Act and the Income Tax Application Rules, 1971.

TABLE OF CONTENTS

	Pages
INTRODUCTION	3
GENERAL OBSERVATIONS	4
ANNUITIES	9
AUTOMOBILE STANBY CHARGE	10
CAPITAL COST ALLOWANCE	10
COMMUNICATION OF INFORMATION	12
CORPORATE DISTRIBUTIONS TAX	12
CORPORATE OWNED LIFE INSURANCE POLICY	14
DIRECTORS' LIABILITY	15
EMPLOYEE BENEFITS: HOUSING LOANS, PRIVATE HEALTH INSURANCE AND DENTAL PLANS	16
INCOME AVERAGING ANNUITY CON- TRACTS AND FORWARD AVERAGING.....	18
REGISTERED RETIREMENT SAVINGS PLAN	19
RESERVES	19
SOFT COSTS	20
TERMINAL LOSSES ON DISPOSITION OF BUILDINGS.....	21
WORK IN PROGRESS	21
APPENDIX "A"	118A:1

INTRODUCTION

The purpose of this Report is to review the major issues raised in submissions made to the Committee and by witnesses during the course of public hearings regarding the Ways and Means Motions of the Budget tabled in Parliament on June 28, 1982. The mode of study is that of a subject matter rather than clause by clause examination.

RAPPORT À LA CHAMBRE

Le mardi 5 octobre 1982

Le Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques a l'honneur de présenter son

DIX-HUITIÈME RAPPORT

Conformément à son Ordre de renvoi du mercredi 4 août 1982, votre comité a étudié les avis de motions des voies et moyens visant à modifier la Loi de l'impôt sur le revenu et les Règles de 1971 concernant l'application de l'impôt sur le revenu.

TABLE DES MATIÈRES

	Pages
INTRODUCTION	3
OBSERVATIONS GÉNÉRALES	4
RENTES	9
FRAIS POUR DROIT D'USAGE D'UNE AUTOMOBILE.....	10
DÉDUCTION POUR AMORTISSEMENT	10
COMMUNICATION DES RENSEIGNEMENTS	12
IMPÔT SUR LES DIVIDENDES VERSÉS DES CORPORATIONS.....	12
POLICE D'ASSURANCE-VIE DÉTENUE PAR DES CORPORATIONS.....	14
RESPONSABILITÉS DES DIRECTEURS	15
AVANTAGES AUX EMPLOYÉS: PRÊTS RÉSI- DENTIELS ET RÉGIMES DE SERVICE DE SANTÉ ET D'ASSURANCE DENTAIRE PRIVÉS.....	16
CONTRATS DE RENTE À VERSEMENTS INVARIABLES ET ÉTALEMENT DU REVENU SUR LES ANNÉES ULTÉRIEURES ..	18
RÉGIME ENREGISTRÉ D'ÉPARGNE-RETRAITE	19
RÉSERVES	19
FRAIS ACCESSOIRES	20
PERTES FINALES RELATIVES À UN BÂTIMENT	21
TRAVAUX EN COURS	21
APPENDICE A	118A:1

INTRODUCTION

L'objet du présent Rapport est de revoir les principaux points soulevés dans les mémoires qui ont été présentés au Comité et par les témoins lors des audiences publiques portant sur la motion des voies et moyens relative au budget déposé au Parlement le 28 juin 1982. Nous aborderons le sujet globalement plutôt que de faire une étude article par article de la motion.